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Koera haukumine võib olla häiriv 
ja tüütu. Vahel on igati õigustatud 
haukuda, kuid lakkamatult lär-

mata pole kohane ühelegi koerale. Ärge 
uskuge väidet, et mõnda lemmikut pole 
võimalik liigsest klähvimisest võõrutada. 
Kõiki saab õpetada korralikult käituma 
ja kõiki harjumusi saab muuta. 

Koerad hauguvad, et öelda meile mi-
dagi, suhelda teiste liigikaaslastega või 
väljendada oma emotsioone. Nad hau-
guvad üksteise peale, kui nad mängivad 
või on lihtsalt koos väljas. Selle hauku-
mise tähendust võime vaid aimata. Liht-
sam on mõista hääli, mida koerad too-
vad kuuldavale inimestega suheldes. Et 
asi veelgi selgem oleks, võime seda võr-
relda ka beebide karjumisega. 

Alati leidub põhjus
Beebid karjuvad, kui nad on näljased, 
kurvad, tüdinud, üksildased, märjad, 
haiged jne. Koerad hauguvad, kui nad 
tahavad süüa, õue minna, tegelemist 
või ei tunne ennast hästi.

Miks hauguvad koerad vahel põhjuse-
ta? Nad ei teegi seda. Võib-olla on nad 
märganud midagi ebatavalist? Inime-
ne ei pruugi tähele panna kõiki pisias-
ju, mida näeb koer.

Miks mõni koer haugub lakkamatult? 
Sageli osutab ta haukudes ninaga asja 
poole, mida tahab. Kui ta seisab näiteks 
kapi juures, kus te hoiate tema maius-
tusi, on lihtne ära arvata, miks ta hau-
gub. Vahel on vaja treeningu abil hau-

kumist siiski katsuda vähendada, sest 
mõnda vajadust pole mõistlik päevad 
läbi rahuldada.

Miks koer haugub, kui keelate tal mi-
dagi teha? Kõik nii ei tee, aga kui teie 
oma teeb, võite võrrelda tema käitumist 
teismelise lapse omaga, kes vaidleb vas-
tu oma vanematele. Kui te käsite koeral 
vait olla, istuda, püsida paigal või lõpe-
tada mõne asja närimine ning ta hakkab 
teie peale haukuma, siis vaidleb ta teile 
vastu. See on tema viis teid trotsida. Sel 
juhul vajab teie sõber kuulekustreenin-
gut, et ta mõistaks: teie olete boss ja tema 
peab õppima ennast vaos hoidma.

Sageli igavusest
Et võõrutada koera liigselt haukumast, 
on vaja mõista, miks ta seda teeb. Vahel 
on haukumist vähendada lihtne, kui ra-
huldate mõne vajaduse – annate talle 
süüa või vett või viite ta jalutama. 

Sageli hauguvad koerad lihtsalt iga-
vusest. Mõni peab olema kaua omapäi, 
kui tema omanik on tööl. Kui olete ära, 
haugub teie sõber igatsusest ja kurvas-
tusest, kui aga lõpuks välja ilmute, on 
ta rõõmust nii erutatud, et teeb seda 
veel rohkem. Mõnikord võetakse talle 
siis seltsiks teine koer. See võib aidata-
gi, aga teinekord probleem lihtsalt ka-
hekordistub. 

Kui teie koer on õues, võib ta hauku-
da sellepärast, et naabruskonna lapsed 
narrivad teda. Seda ei tulegi nii har-
va ette.

Koerad hauguvad ka vihast või hir-
must. Kui põhjus kõrvaldada, lakka-
vad nad lärmamast. Uurige ümbrust 
ja püüdke avastada põhjus. Kui koe-
rad on hirmunud või vihased, teevad 
nad peale haukumise tavaliselt muud-
ki ebasoovitavat, näiteks vinguvad või 
kaevavad. 

Lahendused
Lahendusi leida pole hõlbus, sest koer-
tele üldiselt meeldib haukuda.
 Tulge lõunatunnil töölt koju koe-

ra vaatama, kui võimalik. Kui te seda 
teha ei saa, paluge naabrit, keda usal-
date, oma lemmikut külastada. 
 Pöörake koerale temaga koos ol-

les piisavalt tähelepanu ning käige te-
maga sageli jalutamas.
 Näidake talle, et olete boss. Kui 

koer haugub, haarake tal koonust ja öel-
ge: “Tasa!” Hoidke koonu koos, kuni ta 
rahuneb. Seda pole vaja teha väga kar-
milt. Nimetatud meetod töötab hästi, 
kuid võtab pisut aega. Tehke seda kor-
duvalt ning alati hüvitage oma lemmi-
ku hea käitumine.
 Vahel tohib haukuda! Lubage oma 

koeral seda teha, kui ta on väljas män-
gimas, silmab võõrast või veel mõnes 
olukorras. Koer võib mõnikord teiega 
haukudes suhelda, kuid ta peab kuule-
tuma, kui käsite tal vait olla. 

Vastus refereeritud portaalist  
http://www.dogproblemsolutions.com/

Koer peab oskama  
ka vait olla
Meie suurt kasvu segavereline koer kipub 
hirmus palju haukuma, vahel teeb ta 
seda lausa tundide kaupa. Ootan juba 
hirmuga, millal naabrid märkuse teevad. 
Kuri ta muidu ei ole. Kuidas õpetada koe-
rale vaikselt püsima?
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